

Rules of 2x2 Fistball

The spirit of the game requires no umpire. In addition to the Rules of Fistball as valid 1 April 2020, the following rules apply:

Two players per team (without substitutes). Alternate touches are therefore permitted.

The entire pitch with run-out zone is 30m x 15m in size and is divided into two parts by a 180cm high net. The court sized 10m x 3m is centered in the pitch. A line separates the court into two halves. During a rallye the ball can touch the whole own half (=court AND run-out) but must hit the ground within the opponent's court when returned.

Blocks and attempted blocks are forbidden.

Following a fault, the serve passes to the team that has made the point. The serve must be carried out from behind the baseline. The court's baseline is the service line. Defensive action above net level is only allowed after the ball bounced in the own court for the first time.

The ball's weight is 230g and its circumference is 55 centimeters.

Depending on the number of entries, the organizers reserve the right to separate the competition into women, men and mixed teams.



facebook.com/IFA.Fistball
instagram.com/ifafistball
www.fistball.tv

President: Jörn Verleger | Secretary General: Christoph Oberlehner
Vice Presidents: Giana Hexsel, Vikki Buston, Steve Schmutzler
Treasurer: Franz Peter Iten | Chair of the Sports Commission: Winfried Kronsteiner
ZVR 071465855/Bank Account IBAN: AT41 2032 0321 0039 5106 | BIC/SWIFT: ASPKAT2LXXX
Institut Name: Sparkasse Oberösterreich, Promenade 11-13, 4020 Linz, Austria



Spielregeln Kleinfeld-Faustball

Im Geiste des Faustballs wird ohne Schiedsrichter gespielt. Zusätzlich zum Regelwerk der IFA für Feldfaustball vom 1. April 2020 gelten folgende Änderungen. Gespielt wird mit 2 Spielern pro Team ohne Auswechsler. Zwei Ballberührungen eines Spielers die nicht unmittelbar aufeinander folgen sind somit gestattet.

Das gesamte Feld mit Auslauf ist 30m x 15m groß und wird durch eine 1,80m hohe Leine in zwei Spielhälften geteilt. Zentral darin liegt das Spielfeld, welches 10m x 3m groß ist und mittig durch eine Linie in zwei geteilt ist. Während des Spielzuges darf der Ball innerhalb der kompletten eigenen Hälfte aufkommen. Beim Überschlag muss der Ball in der gegnerischen Spielfeldhälfte aufkommen.

Block und Blockversuch ist nicht erlaubt.

Der Aufschlag erfolgt hinter der eigenen Spielfeldhälfte, die Hinterlinie dient als Angabelinie.

Der Aufschlag darf nicht oberhalb der Netzkante direkt zurückgeschlagen werden.

Aufschläger ist jene Mannschaft, die den Punkt erzielt hat.

Der Spielball ist 230g schwer und im Umfang 55cm groß.

Abhängig von der Anzahl der Nennungen, behält sich das Organisationsteam vor, das Kleinfeldturnier in Männer, Frauen und Mixed-Kategorie aufzuteilen.



facebook.com/IFA.Fistball
instagram.com/ifafistball
www.fistball.tv

President: Jörn Verleger | Secretary General: Christoph Oberlehner
Vice Presidents: Giana Hexsel, Vikki Buston, Steve Schmutzler
Treasurer: Franz Peter Iten | Chair of the Sports Commission: Winfried Kronsteiner
ZVR 071465855/Bank Account IBAN: AT41 2032 0321 0039 5106 | BIC/SWIFT: ASPKAT2LXXX
Institut Name: Sparkasse Oberösterreich, Promenade 11-13, 4020 Linz, Austria

